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Lääkeinformaation koordinaatioryhmän kokous 2/2025 

Aika: Keskiviikkona 21.5.2025 klo 14.01‒15.20  
Paikka: Microsoft Teams -yhteys  
Läsnä: Piia Vuorela, puheenjohtaja, Fimea 

Päivi Kiviranta, sihteeri, Fimea 
Raija Sipilä, Suomalainen Lääkäriseura Duodecim, poistui klo 15.00 

 Inka Puumalainen, Suomen Apteekkariliitto 
Johanna Palvimo, Terveyden ja hyvinvoinnin laitos 
Tiina Mäkelä, Terveysalan AMK-verkosto; Laurea-ammattikorkeakoulu  
Kirsi Juurinen, Keski-Suomen hyvinvointialue, sairaala-apteekki 
Tarja Pajunen, Suomen lähi- ja perushoitajaliitto SuPer  
Tuomo Heinonen, Boehringer-Ingelheim 
Essi Kariaho, Pharmaca Health Intelligence Oy  
Katri Melto-Ojalainen, Etelä-Karjalan hyvinvointialue  
Emma Aarnio Itä-Suomen yliopisto, Farmasian laitos 
vieraana: Asta Kähkönen, Keski-Suomen hyvinvointialue, poistui klo 14.26. 

KOLME NOSTOA KOKOUKSESTA 

1. Asta Kähkösen esitys Keski-Suomen hyvinvointialueen ja avoapteekkien välisestä 
yhteistyöstä ja tulossa olevasta lääkityslista -kampanjasta keräsi kiitosta. Yhteistyö ja 
kampanja koettiin tärkeäksi ja vastaavaa toimintaa toivottiin muillekin 
hyvinvointialueille. 

2. Kokouksessa keskusteltiin koordinaatioryhmän jäsenten kummitoiminnasta. Sovittiin, 
että toimintaa jatketaan ja jokainen kummi ja työryhmä pyrkii toteuttamaan 
kummitoimintaa alkuperäisellä ajatuksella, jossa kummi kiinnittää erityistä huomiota 
työryhmän toimintaan ja toimii tarvittaessa sparraajana/kommentoijana työryhmän 
toimenpiteiden toteuttamisessa. Lisäksi kummi vierailee yhdessä työryhmän 
kokouksessa vuodessa. Toiminnan uudistamista mietitään uuden strategiakauden 
alussa. 

3. Yhteiselle tilannepäivitykselle ja keskustelulle sosiaali- ja terveydenhuollon 
ammattihenkilölainsäädännön muutosten valmistelusta sekä SOTE-ammattilaisten 
työryhmän työstä lainsäädäntötyön valmistelun tueksi varataan aikaa syksyn 1. 
kokouksesta. 

MUISTIO 

1. Kokouksen avaus  

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 14.01. 

2. Koordinaatioryhmän toiminta  

a) Esittely: Keski-Suomen hyvinvointialueen ja avoapteekkien välinen yhteistyöprojekti, lääkitys-

turvallisuuskoordinaattori Asta Kähkönen, Keski-Suomen hyvinvointialue, esitys liitteenä 1. 

b) Keskusteluun: Työryhmän kummitoiminta: palaute ja hyvien toimintamallien jakaminen, esitte-

lijä Päivi Kiviranta 

Raija Sipilä nosti esille Tutkimus ja seuranta -työryhmässä käytyä yhteistä keskustelua kummi-

toiminnasta. Kummi saa kutsun ja kokousmateriaalin kaikkiin työryhmän kokouksiin ja pysyy 
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näin perillä, mitä työryhmässä on meneillään. On sovittu, että kummi osallistuu vuoden ensim-

mäiseen kokoukseen, koska siellä käydään edellisen vuoden tuloksia ja seuraavan vuoden 

tavoitteita läpi. Kummi voi osallistua tarvittaessa kokouksiin useamminkin. Raija on myös lu-

pautunut lääketieteellisen näkökulman antajaksi työryhmälle sekä kommentoimaan työryhmän 

tuotoksia.  

Tiina Mäkelä on SOTE -ammattilaistan työryhmän kummi. Hän koki saavansa enemmän irti 

työryhmän kokouksesta kuin pystyi itse työryhmälle tarjoamaan.  

Kokouksessa todettiin, että on tarve kehittää toimintaa. Kummitoiminta käynnistettiin strategia-

kauden alussa 2021 ja siitä kirjattiin koordinaatioryhmän järjestäytymiskokouksessa 18.2.2021 

seuraavaa: 

”Perusteluna kummitoiminnan käynnistämiselle on tavoite lisätä verkoston yhtenäisyyttä. 

Kummin tehtävät: 

• Kummi kiinnittää erityistä huomiota työryhmän toimintaan ja toimii tarvittaessa sparraa-

jana/kommentoijana työryhmän toimenpiteiden toteuttamisessa. 

• Kummi vierailee yhdessä työryhmän kokouksessa vuodessa.” 

Kokouksessa käydyssä keskustelussa nousi esille, että  

• Kummit ja työryhmät eivät toivo erillistä kirjallista alustaa ja/tai järjestelmää kummitoi-

minnan seuraamiseksi.  

• Kokemukset kummitoiminnasta voivat olla erilaiset eri työryhmissä.  

• Kummin toivotaan ottavan kantaa ja osallistuvan työryhmän keskusteluihin.  

• Haasteena on kaikkien osallistujien kiireiset aikataulut. 

• Kummitoiminta ei sovellu työryhmien väliseen viestien vaihtoon. Tärkeää olisi, että 

koordinaatioryhmässä olevat työryhmien edustajat veisivät viestiä toisten työryhmien 

toiminnasta omien työryhmiensä kokouksiin.  

Kokouksessa kannatettiin nykyisen kaltaisen kummitoiminnan jatkumista. Toiminnan uudista-

mista mietitään uuden strategiakauden alussa. 

3. Työryhmien kuulumiset koordinaatioryhmälle  

a) Ajantasainen lääkitystieto muodostaa perustan järkevälle lääkehoidolle, Kirsi Juurinen 

Ajantasainen lääkitystieto -työryhmä saa kuulla Asta Kähkösen esityksen ja arvioita kampan-

jasta syksyn 2025 kokouksessa.  

Työryhmän edellinen kokous oli 20.5.2025. Kokouksessa oli nostettu esiin teemoja kuten ap-

teekkien ja sairaala-apteekkien välinen yhteistyö, hyvinvointialueiden säästöpaineet ja annos-

jakelukeskusten toimeentulo. Lisäksi kokouksessa oli keskusteltu lääkityksen ajantasaistami-

sen toteutumisesta eri työryhmän jäsenten organisaatioissa. Valmistautuminen keskusteluun 

oli ollut jokaisen jäsenen ”kotitehtävä”. Puheenvuoroissa oli noussut esiin se, miten uudet IT-

järjestelmät eivät välttämättä paranna lääkityksen ajantasaistamisen haasteita. Oulun esi-

merkki yksittäispakkaavan lääkeautomaatin käytöstä mainittiin. Oululla käytössä oleva ESKO-

potilastietojärjestelmä kehittyy ketterämmin kuin kansainvälisten toimittajien järjestelmät. 

b) Lääkkeen käyttäjän osallisuus varmistaa lääkehoidon onnistumisen, Tarja Pajunen 

Työryhmä kokoontui edellisen kerran 29.4.2025. Työryhmän sihteeri on vaihtunut. Kokouk-

sessa keskusteltiin verkoston yhteistapaamisesta ja tuotettujen materiaalien hyödyntämisestä. 

Huolta kannettiin siitä, miten materiaalit saadaan käyttöön koko verkostossa. Viestinnän akti-

voiminen on syksyn agendalle. Lisäksi hyvinvointialueiden ja järjestöjen heikko taloudellinen 

tilanne ja säästöt herättivät keskustelua lääkitysturvallisuuden toteutumisen osalta.  
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Lääkehoidon päivä järjestettiin 13.3. teemalla "Valinnoilla on väliä - lääkkeiden oikea käyttö on 

myös ympäristöteko". Webinaari oli menestys, ja siihen osallistui lähes 1000 henkilöä. Materi-

aalit ovat toivottavasti jalkautuneet käyttöön. Seuraava Lääkehoidon päivä on suunniteltu 

12.3.2026. 

c) Luotettava lääkeinformaatio on käyttäjälähtöistä ja oikein suunnattua, Essi Kariaho 

Työryhmän edellisessä kokouksessa käsiteltiin pienryhmien toimintasuunnitelmia ja kehittä-

misprojekteja, lisäksi saatiin Lääketietovarannon valmistelun tilannepäivitys. Työryhmän 

kummi Inka Puumalainen Apteekkariliitosta osallistui kokoukseen.  

Lääketietokantoihin ja palveluihin liittyvä kysely on tarkoitus lähettää sairaala-apteekkien yh-

teyshenkilöille kesälomien jälkeen. Biologisten valmisteiden lääkevaihtoon liittyviä materiaaleja 

on tuotettu ja niiden käytöstä toivotaan lisätietoa. Päivi kysyy Fimean viestinnältä, kuinka pal-

jon materiaaleja on katsottu Fimean sivuilta, jotta tiedetään, kuinka paljon niihin kannattaa pa-

nostaa. 

Syksyn kokouksissa tarkastellaan mahdollisia uusia nostoja ja työryhmän toimenpiteitä loppu-

kaudelle, kun tiedetään esimerkiksi mahdollisesta itsehoitolääkkeiden vapautumisesta päivit-

täistavarakauppoihin tai EHDS:n (= Eurooppalainen terveystietoalue) edistymisestä. 

d) Sosiaali- ja terveydenhuollon ammattihenkilöllä on työtehtävän edellyttämä lääkehoidon osaa-

minen, Katri Melto-Ojalainen 

Katri Melto-Ojalainen kertoi sosionomi- ja geronomitutkintojen lääkehoidon selvityksen valmis-

tumisesta. Kahdelta oppilaitokselta odotetaan vielä varmistusta, että heidän vastauksensa on 

ymmärretty oikein. Keskusteltiin siitä, odotetaanko ammattihenkilölainsäädännön muutosta en-

nen selvityksen lähettämistä ministeriöön. Tiina Mäkelällä oli tiedossa, että lakiin on tulossa 

merkittäviä päivityksiä, jotka vaikuttavat usean sosiaali- ja terveydenhuollon ammattihenkilön 

oikeuksiin ja vastuisiin. Kokouksessa päätettiin, että tälle keskustelulle ja asian tilannepäivityk-

selle varataan aikaa seuraavassa koordinaatioryhmän kokouksessa. 

Työryhmä lähtee syksyllä kartoittamaan opetusnäyttöihin liittyviä näyttö- ja simulaatiomalleja 

eri hyvinvointialueilla. Tavoitteena on koota yhteen hyviä käytänteitä ja resursointimalleja, jotta 

simulaatioita voidaan hyödyntää tutkintonäyttöjen vastaan ottamisessa. 

e) Tutkimus ja seuranta, Emma Aarnio 

Työryhmä ei ole kokoontuneet tässä välissä. Seuraavassa kokouksessa keskusteluun kan-

sainvälisen lääkeinformaatiotutkimuksen seuraamisesta ja viestinnästä verkostolle. 

f) Lääkealan viestijät 

Ei edustaa mukana kokouksessa. 

4. Lääkeinformaatioverkoston yhteistapaamisen terveiset 

Esityslistaan liitetty kooste oli tyhjentävä. Se on työryhmien käytettävissä.  

5. Koordinaatioryhmän kokoukset 

• Kokous 3, keskiviikkona 16.9.2025 klo 13.00–15.00, hybridi, Fimean Helsingin toimipiste ja 
Microsoft Teams -yhteys 
Asialistalle: sosiaali- ja terveydenhuollon ammattihenkilölainsäädännön muutosten valmiste-
lujen tilanne ja SOTE-ammattilaisten työryhmän nostot ministeriöön lainsäädäntötyön valmis-
telun tueksi 

• Kokous 4, tiistaina 9.12.2025 klo 13.00–14.20, Microsoft Teams -yhteys 

6. Muut asiat 
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 Ei muita asioita. 

7. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.20. 

 

Liitteet:  Liite 1. Esitys: Kähkönen Asta, Hyvinvointialueen ja apteekkien yhteistyö Keski-Suomen 

hyvinvointialueella, 21 05 2025 (pdf) 


